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Protokół Nr XIII /07 
z sesji Rady Gminy Nędza w dniu 1 października 2007 roku  godz. 15.30  

 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 
 
Ad.1 
 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner  stwierdzając prawomocność 
obrad ; na sesję przybyło 13 radnych ; nieobecni radny Jan Flut i radna Beata Widera. 
 
Przewodniczący RG odczytał treść „Wniosku Wójta Gminy …dot. uzupełnienia porządku obrad o 
jeden projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2007 rok  ; do wniosku nie wniesiono 
żadnych uwag . 
 
Za zmianą w porządku obrad głosowało 13 radnych ( jednogłośnie ). 
Zatwierdzono porządek obrad uwzględniający wniosek Wójta Gminy :   
 
1.  
2. Zatwierdzenie Protokołu Nr  XI  / 07  i Nr XII / 07  z poprzednich  sesji. 
3. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesyjnym. 
4. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 

wykonania uchwał Rady Gminy . 
5. PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE:  

1) wyboru ławników na kadencję w latach 2008-2011 
a) przedstawienie opinii o zgłoszonych kandydatach ,w szczególności w zakresie    
     spełniania przez nich wymogów określonych w ustawie –Prawo o ustroju sądów  
     powszechnych – referuje Przewodniczący Zespołu ;  
b) zatwierdzenie  „ Regulaminu wyboru ławników „ 
c) wyznaczenie Komisji Skrutacyjnej ; 
d) tajne wybory ; 
e) przyjęcie uchwały ; 

2) zmiany Uchwały Nr VII/35/07 z dnia 19 marca 2007 roku w sprawie poboru podatków i opłat w 
drodze inkasa;  

3) rozpatrzenia skargi Ingeborgi Sobeczko na działalność Wójta Gminy Nędza ; 
4) zmian w budżecie Gminy na 2007 rok ;  projekt I 
5) zmian w budżecie Gminy na 2007 rok ;  projekt II 
6) zmian w budżecie Gminy na 2007 rok ;  projekt III 

6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
7. WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE : 

1) Przedszkole w Nędzy – zwiększenie planu finansowego  ; 
2) Zespół Szkolno-Przedszkolny w Górkach Śl. -  pomieszczenia zastępcze do nauki; 
3) Przewodniczący RG – pismo dot. kanalizacji Gminy  
4) GBP w Nędzy – zwiększenie dotacji budżetowej na 2007 rok; 
5) RAPORT z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nędza na lata 2004- 2015”  

za  lata 2004-2006 . 
     6)  RIO Katowice-  opinie dot. informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze   
                                  2007r  i o możliwości spłaty przez Gminę Nędza pożyczki z WFOŚiGW  
8.  ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 
 
Ad.2 
Do Protokołu Nr XI/07 z sesji w dniu 6 sierpnia 2007 roku radni nie wnieśli żadnych uwag; za 
przyjęciem Protokołu Nr XI/07 głosowało 10 radnych ,wstrzymało się od głosowania 3radnych , nikt nie 
głosował przeciw. 
 
Do Protokołu Nr XII /07 z sesji w dniu 20 sierpnia 2007 roku radni nie wnieśli żadnych uwag; za 
przyjęciem Protokołu Nr XI/07 głosowało 13 radnych (jednogłośnie). 
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Ad.3  
Przewodniczący RG poinformował , że co wtorek pełnił dyżur , uczestniczył w posiedzeniu Komisji 
Socjalnej i Komisji Budżetowej; radni nie wnieśli żadnych pytań. 
 
Ad.4 
Przewodniczący RG odczytał treść „Sprawozdania Wójta Gminy … ; radny Roman Marcol zapytał o 
cel spotkania z Prezesem GS; Wójt Gminy odpowiedziała ,że Prezes GS jest zainteresowany 
wybudowaniem nowych sklepów w Gminie , pytał o działki , wiadomo ,że w tej sprawie będzie 
ogłaszany przetarg , uruchomiona będzie cała procedura , więc otrzymał tylko informacje orientacyjne; 
radny Gerard Pannek zapytał o spotkanie dot. eksploatacji żwiru; Wójt Gminy odpowiedziała ,że 17.09 
takie spotkanie się odbyło , teoretycznie do końca sierpnia Komisje RG miały  wyrazić swoje opinie , 
część opinii już znam , jest pozytywna ,ale z zastrzeżeniami , wiadomo ,że stara się o to większa ilość 
Firm , będzie to także sprawa przetargu , musi zostać opracowany nowy PZP , z terenami 
eksploatacyjnymi potwierdzonymi odpowiednimi badaniami , spotkanie odbyło się z przedstawicielami 
dwóch zainteresowanych Firm; radny Gerard Pannek powiedział ,że w tym miejscu pomimo ,że nie 
ma Jana Fluta –sołtysa Babic i radnego chciałby  podziękować za zorganizowanie gminnych dożynek 
w Babicach ; radny Gerard Pannek zapytał ,czy wiadomo ,kto będzie gospodarzem dożynek w 2008 
roku; Wójt Gminy  odpowiedziała ,że ten temat już poruszano na spotkaniu z sołtysami , są propozycje 
, gospodarza ustali się później; radny Edward Mietła dodał ,żeby we wsi był przynajmniej jeden 
prawdziwy rolnik , to warunek; radny Henryk Postawka zapytał o spotkanie z Pocztą Polską; Wójt 
Gminy odpowiedziała ,że jako Urząd nie korzystamy z usług Poczty Polskiej , przesyłki wysyłamy 
poprzez prywatnego operatora pocztowego PAF , są z tego tytułu poważne obniżki ,  Poczta Polska 
zauważyła spadek finansowy u siebie i poinformowali nas ,że na przesyłki do 50g ma monopol , tamta 
Firma to obeszła , ma odpowiednie zezwolenia PP, obniżka jest znaczna np. pismo z PP kosztuje 5,80 
zł  a z PAF tylko 3,10 zł , ostatnio wystawialiśmy im referencje dla Urzędu Miasta w Raciborzu ; radny 
Edward Mietła zapytał ,czy my jako radni możemy ustalić godziny otwarcia Poczty w Gminie , nie do 
15.00 ,ale później ; Wójt Gminy stwierdziła ,że są problemy i w Urzędzie Gminy , my pracujemy do 
15.30 , ale korespondencję musimy przekazywać wcześniej ,prywatny operator godziny dostosował do 
naszych potrzeb , pierwszą Gminą były Gaszowice , widać oszczędności , ich oferta jest naprawdę 
opłacalna ; radca prawny dr Józef Waligóra odpowiedział ,że w tym momencie nie może odpowiedzieć 
na pytanie radnego ,podejrzewa jednak ,że Rada Gminy nie ma takich możliwości , przepis dot. 
ustalania godzin otwarcia nie odnosił się do urzędów ,ale sprawdzi to i odpowie; Przewodniczący RG 
zwrócił się do pani Wójt o informację dotyczącą rozbudowy w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w 
Górkach Śl. , z prasy lokalnej wynikają różne fakty , czy można to skomentować; Wójt Gminy 
odpowiedziała : od dnia dzisiejszego w szkole odbywają się normalne zajęcia ,ale od początku 
wyjaśniam jak wyglądała sprawa: w budżecie na 2007 rok zaplanowane były zadania pierwsze to 
termoizolacja z wymianą kotłów w ZSG w Nędzy na kwotę dofinansowania z WFOŚiGW – 373 228 ,00 
zł termoizolacja budynku ZSP w Zawadzie Ks.  na kwotę dofinansowania z WFOŚiGW – 149 066,05 zł 
na to były złożone dwa wnioski za poprzedniej kadencji , dnia 21.06.2007r Gmina dostała pismo o 
skreśleniu z listy kotłowni w Nędzy ,więc Gmina chcąc realizować plan musiałaby dołożyć brakujące 
373 228 ,00 zł z budżetu , wniosek na Zawadę Kś. został już odrzucony w grudniu ,pierwsze pisma w 
tej sprawie Gmina otrzymała w styczniu , ostatecznie 24.04. poinformowano o konieczności 
sporządzenia nowego wniosku o dofinansowanie inwestycji ,więc z budżetu należało zabezpieczyć 
kolejne 149 066 ,05 zł , razem trzeba by dołożyć ok.500 tyś. ; dopiero 18.06 otrzymaliśmy akces na 
Zespół Szkolno-Gimnazjalny w Nędzy , 30.06. otrzymaliśmy informację ,że środki zostały przydzielone 
,4.07. wystąpiliśmy z pismem o kotły ,ale wtedy gdy już były środki , w tym samym dniu powołana 
została Komisja Przetargowa, 27.07.odbył się przetarg ,który wygrał wykonawca Franica oferując 
kwotę 187 522,00 zł ;  16.08 otrzymaliśmy akceptację na zadanie Zespół Szkolno-Przedszkolny w 
Zawadzie Kś. , w tym momencie można było mówić o Górkach Śl. , ogłoszono przetarg , wykonawca 
Franica potwierdził i zapewnił ,że środek będzie gotowy do końca sierpnia , ale że goniły go terminy 
na innych budowach oraz pracownicy wyjechali do pracy za granicę roboty właśnie w Górkach stanęły 
, okazało się ,że remont nie będzie wykonany na czas , dyrektor poinformowała ,że są salki 
katechetyczne , ksiądz zgodził się udostępnić je do końca września , wszystko po to ,żeby roboty były 
zrobione dobrze , ale  w Dzienniku Zachodnim ukazały się artykuły , w innej prasie też , przyjechała 
Telewizja Katowice ,  powiedziano mi ,że mieli telefon od pana z Nędzy , porozmawiali ze mną , 
dowiedzieli się ,że trzeba troszeczkę pracy ,aby klatka schodowa była gotowa , animusz im minął , 
ponadto na miejscu przekonali się ,że dzieci mają się dobrze, remont już częściowo się zakończył , i 
po sensacji; radny Gerard Pannek powiedział ,że rozumie iż z robotami się Pani wstrzymywała , skąd 
wzięły się pieniądze na Górki Śl ; Wójt Gminy potwierdziła, że 200 tyś. było zaplanowane w budżecie 
na 2007 rok ,ale te 500 tyś. potrzebne na remonty to były środki zewnętrzne, a remont kotłowni w 
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Nędzy był obowiązkowy , one były zarezerwowane ,mogłam nie zaczynać Górek;  Przewodniczący 
RG powiedział , jak tak można , mając 200 tyś. z budżecie ; Wójt Gminy powiedziała ,że czuje tu 
posmak sensacji ,ale tłumaczy ,dlaczego tak późno był przeprowadzony przetarg; Przewodniczący RG 
powiedział ,że rozumie iż odwlekł się remont w ZSG i ZSP ale od 29 stycznia było 200 tyś. z budżecie 
na Górki Śl. i wiadomo było ,że należy robić ; Wójt Gminy powiedziała ,że należało myśleć o tych 500 
tyś. , to było nieodzowne do zrobienia , dzieci idą z miesięcznym opóźnieniem ,ale jest zrobione ; 
Przewodniczący RG powiedział ,że to jest dorabianie filozofii do sensacji ,odnoszę takie wrażenie , na 
sesji 28 maja nic Pani o tym nie mówiła –po raz pierwszy był wtedy kwestionowany remont Górek Śl. , 
dziwnym trafem jednak można było ; Wójt Gminy potwierdziła ,że do 10.10. będą tynki i łącznik 
wykonane ; radny Henryk Postawka powiedział ,bardzo się cieszę zainteresowaniem , po pierwsze 
faktycznie ktoś zainteresował się i rozdmuchał tę sprawę , Przewodniczący RG mógł być  i zobaczyć , 
zajęcia odbywają się w salkach katechetycznych , inne placówki też są remontowane szkoła w 
Orzepowicach , Rybnicka Kuźnia , w trakcie remontu jest „ Radlik Schule”  , po drugie zadaję pytanie 
dotyczące I etapu rozbudowy ,sala i wszystkie inne rzeczy nie zostały tam wykonane , przetarg 
ogłoszony w 2006 roku też był w lipcu , wykonane to zostało w październiku ,również dzieci latały po 
placu budowy , zarówno I jak i II etap budzą moje wątpliwości ;Przewodniczący RG zapytał , czy Pan 
rozmawiał z Telewizją ; radny Henryk Postawka odpowiedział ,że nie ;  radny Alfred Depta powiedział 
m.in. jestem mile zaskoczony robotami w Zawadzie Ks. jest  robiona izolacja sali i przedszkola ,a dwie 
sesje wstecz dyskutowano ,czy to robić ,czy to warto ,mam pytanie do pana Postawki ,czy wykonano 
cały zakres, w styczniu, lutym czy marcu za 200 tys. można było zrobić więcej , mam obawy ,że 
zakres nie zostanie wykonany , nastąpiła zmiana cen ,jak zaczniemy się przyglądać, to się wtedy 
okaże; radny Henryk Postawka odpowiedział ,nie ja szukałem sensacji ,tylko inna osoba ; radny Alfred 
Depta powiedział ,ja nie poruszałem tego; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że skoro temat 
został wywołany  to po pierwsze ,gdybyśmy pomyśleli o materiałach już w marcu ,to prawdopodobnie 
byłyby co najmniej 50% tańsze, ;Wójt Gminy powiedziała ,że to są rzeczy bez wyliczeń , teraz 
wiadomo ,że we wszystkich hurtowniach ceny znacznie się obniżyły ; radna Ewelina Krakowczyk 
powiedziała , teraz hurtownie są zapełnione , był latem boom , ale czy my nie byliśmy niegospodarni , 
w 100% jestem tego pewna; Wójt Gminy powiedziała ,  proszę mi to udowodnić , jeżeli się kogoś 
oskarża, to musi to być wykazane  ; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że mógł być układ z 
wykonawcą ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że wybrano najlepszą ofertę ,materiały kupowano w sierpniu ; 
radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że brakuje tu również  słów do rodziców, przykro mi , 
przepraszamy za poślizg; Wójt Gminy odpowiedziała ,że mnie nie było w kraju , pierwsza rzecz po 
moim powrocie to spotkanie z rodzicami , pani Drożdż też była , współpraca Kościoła w Gminą układa 
się dobrze , przeprosiłam, to rodzice byli zdziwieni , jedna z mam powiedziała nawet ,że jest pod 
wrażeniem , załatwiono sprawę w sposób „święty” ; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że dalej 
ją to bulwersuje ,że kwota z Górek Śl. miała być przeznaczona na kanalizację; Wójt Gminy zapytała 
,czy jest gdziekolwiek ślad po tym , było veto radnych i na tym między innymi polega współpraca z 
Radą  ; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że m.in. pan Wawrzynek oświadczył w Gazecie , że 
znalazły się pieniądze na kanalizację ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że nie autoryzowała artykułów , np. 
napisano ,że Klub Sportowy Babice to już klapa ,a tak nie jest , napisano że 14.09. zakończą się 
roboty w Górkach Śl. też nie wiem ,kto podał taką informację , walczyć z tym co napiszą ,na to szkoda 
mojej energii , Żymełka-Wawoczny napisali artykuł „Wójt Gminy czysta jak łza” ,też nie wiem skąd się 
to wzięło ; radny Roman Marcol powiedział m.in. mam jedno zdanie ,skoro w Górkach Śl. rodzice są 
tak zadowoleni ,to zlikwidujmy tę Szkołę ,niech dzieci uczą się  przy Kościele , prawda zaś jest taka 
,że Szkoła jest po to ,aby była otwarta i funkcjonowała , skoro pieniądze były to należało robić; radny 
Gerard Przybyła powiedział ,że mówiąc o stratach 50% ,czy więcej , odpowiem pani Krakowczyk –
cement kosztował 10 zł ,potem 14 zł ,a teraz znowu kosztuje 10 zł , to w maju były najwyższe ceny  i 
byłyby większe straty ,to jest zwykłe pomówienie ;radny Henryk Postawka powiedział ,o ile wiem to 3 
firmy stanęły to przetargu i wybrano najtańszą ofertę; Wójt Gminy powiedziała ,że połowa 
pracowników z firmy pana Franicy wyjechała , było w Telewizji , nie ma tu żadnej winy wójta , 
ustaliliśmy z panem Franicą ,że część robót wykona do 10.10. i tak będzie, 5 osób to zaświadczy ; 
Przewodniczący RG zapytał ,czy umowy są czyste jak łza ,załatwione to jest ustnie ; Wójt Gminy 
stwierdziła ,że jest to wewnętrzne porozumienie z Franicą , jest tu szukanie sensacji tam gdzie jej nie 
ma;  Przewodniczący RG zapytał ,dlaczego procedura nie była wdrożona w kwietniu czy w marcu ; 
radny Roman Marcol powiedział ,że nadal mówi się ,że wszystkie umowy są źle sprecyzowane , czy 
ktoś nad tym panował , jakie są kary umowne , nie znam się konkretnie ,ale pytam; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że umowa była świetnie napisana ; radny Roman Marcol powiedział ,co mnie to 
obchodzi ,że pracownicy wyjechali , że pracownicy w Babicach nie wykonali robót , czy tam też  jest 
wszystko dobrze; Wójt Gminy odpowiedziała ,że kary umowne są konsekwentnie ściągane w Górkach 
Śl. ; radna Małgorzata Drożdż  powiedziała ,że w gronie rodziców na spotkaniu było zaufanie i 
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akceptacja miesiąca nauki w salkach , starali się zrozumieć , nie wrzeszczeli , zostali uspokojeni ,że 
Szkoła zostanie oddana , zaakceptowali to co dostali , zaufali dyrektor szkoły , warunki nauki są godne 
, korytarz jest wykonany ; Wójt Gminy potwierdziła ,że Firma odmalowała jedną salę w ramach 
rekompensaty ;radny Roman Marcol stwierdził ,że bolejemy na tym ,co nie powinno się stać ; 
Przewodniczący RG powiedział ,że tak na przyszłość , żeby tego już nie było , radni otrzymali pismo 
dyrektor ZSP w Górkach Śl. skierowane do RG ; Wójt Gminy powiedziała ,że rozpoczęcie pracy było 
kontrolowane , pracowały 2-3 osoby i to był powód opóźnienia , reporter Radio90  też szukał sensacji , 
ale po zapoznaniu się z sytuacją oddał cześć , należy się w tym momencie podziękowanie Księdzu 
Dziekanowi Fesserowi za współpracę , jego otwarte ręce i  oferta pomocy są godne pochwały ; 
Przewodniczący RG powiedział ,że nie trzeba szukać informacji ,są kanały informacyjne ; Wójt Gminy 
stwierdziła ,że raczej są to buble internetowe, ale reporter zainteresował się Górkami po informacji 
telefonicznej ; radny Henryk Postawka powiedział ,że jako nauczyciel pracujący w tej szkole nie ma 
uwag, wie zaś ,że w latach 80-tych był w budynku pożar , dzieci uczyły się na dworze , bo Gmina nie 
pozwoliła na wykorzystanie salki katechetycznej , a jest to jedna i ta sama  społeczność ; Wójt Gminy 
powiedziała ,że Ksiądz bardzo przeżył te burdy w Internecie , np. że będzie miał dodatkowe środki , ja 
im mniej czytam tym mam spokojniejsze życie , bardzo to wszystkich ubodło , jeszcze raz powtarzam 
,że Księdzu należą się podziękowania; radny Henryk Postawka proponuje publicznie podziękować 
Księdzu za to wszystko; Przewodniczący RG stwierdzeniem ,że najważniejsze ,aby dzieci się uczyły i 
po zapoznaniu się z dokładnymi wyjaśnieniami w tej sprawie zamknął dyskusję ( godz.16.25)  
 
 
Ad. 5 

1) radca prawny przedstawił radnym przedstawiciela Sądu Rejonowego w Raciborzu 
obserwatora wyborów na ławników Kamila Machulca ,asystenta sędziego;  Przewodnicząca 
Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników  Renata Bienia poinformowała ,że wszyscy 
kandydaci zostali bardzo dokładnie ocenieni , w aktach znajduje się opinia z Posterunku 
Policji w Kuźni R. oraz opinia Zespołu , kandydaci spełniają wszystkie wymogi ustawowe, 
jedno zgłoszenie pani Maryli Kuchcik zostało bez rozpatrzenia ,jako złożone po upływie 
ustawowego terminu ; Przewodniczący RG odczytał treść regulaminu głosowania na 
ławników; radny Edward Mietła zapytał radcę prawnego ,co się stanie gdy kandydatka na 
ławnika do Sądu Pracy otrzyma równą liczbę głosów za i przeciw ;radca prawny odpowiedział 
,że w tym przypadku glosowanie powtarza się ,ale tylko raz; Przewodniczący RG  proponuje 
wpisać to uzupełnienie w pkt 8 regulaminu ; innych uwag nie zgłoszono ; za przyjęciem 
regulaminu głosowania oddano 13 głosów (jednogłośnie ); Przewodniczący RG zaproponował 
w skład Komisji Skrutacyjnej radnych : Gerarda Pannek , Edwarda Mietłę i Krystiana Placzka ; 
radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej , za ich powołaniem oddano 10 głosów 
,wstrzymało się od głosowania 3 głosy ; o godz. 16.40  przystąpiono do tajnego głosowania ; 
przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Gerard Pannek o godz.16.50 odczytał treść Protokołu 
głosowania na ławników ; Przewodniczący RG potwierdził ,że wybrano na ławników: Ryszarda 
Cieślik , Jerzego Jordan , Henryka Mielimonka, Urszulę Kramarz ,Jadwigę Jarzombek i 
Krystynę Tront ; radca prawny stwierdził , że radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XIII /  74 / 
07 w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2008-2011. 

 

2) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały , wyjaśniając, że zmieniła się pani sołtys 
wsi Zawada Kś. , Zebranie Wiejskie wybrało panią Agnieszkę Porwoł ; nie zgłoszono żadnych 
pytań. 

 
Za przyjęciem uchwały nr XIII / 75/07 w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/35/07 z dnia 19 marca 2007 
roku w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa oddano 13 głosów (jednogłośnie). 
 
 

3) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; przewodnicząca Komisji Socjalnej 
Renata Bienia proponuje dodać do stanowiska w sprawie skargi uwagę ,że pomimo 
prawidłowego wezwania pani Ingeborga Sobeczko nie złożyła wyjaśnień na posiedzeniu w 
dniu 28 sierpnia 2007r.; sekretarz gminy mgr Krystyna Tront poinformowała radnych ,że 
pomimo wezwania pani Ingeborga Sobeczko nie stawi się na sesji , złożyła w dniu dzisiejszym 
takie oświadczenie , że prosi i żąda aby usunięto od niej te „ aparaty ogniowe „ i zabrano je od 
tych wskazanych trzech osób (pana Rzodeczki, pana Klose i pana Przybyły ) nie chce innej 
pomocy ,sama sobie radzi ,ale dzisiaj jest chora ,bo nadal ją atakują tymi właśnie „aparatami 
ogniowymi” ; innych pytań nie zgłoszono. 
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Za przyjęciem Uchwały nr  XIII/ 76 /07 w sprawie  rozpatrzenia skargi Ingeborgi Sobeczko na 
działalność Wójta Gminy Nędza  oddano 13 głosów (jednogłośnie). 
 
 
4) Przewodniczący RG poprosił skarbnik gminy mgr inż. Katarzynę Paszenda o  przedstawienie 

projektu uchwały i złożenie radnym wyjaśnień; skarbnik gminy wyjaśniła ,że kwotę 5 tyś. 
planuje się przeznaczyć na melioracje wodne w Ciechowicach , kwotę 21 764 zł przeznaczy 
się na Przedszkole w Nędzy , wynagrodzenia i pochodne , są to wydatki tylko tego roku , 
związane z uruchomieniem IV oddziału dzieci 6-letnich ;radna Renata Bienia zapytała , skoro 
w piśmie dyrektor wnioskuje o  kwotę 23 280,83 zł to dlaczego otrzyma tylko  21 764zł ,gdzie 
ta reszta, dlaczego nie otrzymała całości , skoro są oszczędności z księgowości to dlaczego 
przeznacza się na to opłatę eksploatacyjną ; skarbnik gminy potwierdziła ,że wydatki 
zmniejszono o ok.1500 zł ,proponowana kwota powinna wystarczyć , uzyskane środki to 
środki wygospodarowane ,otrzymane z DEKBUD za zobowiązania za 2001 rok , jest sprawa 
w SKO , dodatkowo o środki za IV kwartał 2002 wraz z odsetkami ;radny Henryk Postawka 
zapytał o ochronę zdrowia, kwotę 2 tyś. zł  ;skarbnik gminy wyjaśniła ,że są to środk i GKRPA, 
w planie dla Gminnej Biblioteki Publicznej założono 6 tyś. zł , w tym na wydłużenie godzin 
pracy w świetlicach , są to dwie umowy ,następne zostaną przygotowane , kierownik GBP nie 
może podpisywać zleceń na zadania realizowane przez pracowników ; radny Roman Marcol 
zapytał ,czy w tej kwocie na Przedszkole jest ujęta księgowa ; skarbnik odpowiedziała ,że nie ; 
radny Roman Marcol zapytał ,co będzie w takim razie z księgowymi ; skarbnik wyjaśniła ,że 
wg stanu księgowego potrzebne jest 3 488 , więc środków wystarczy na styk, w grudniu wg 
realnego braku przygotowuje się dodatkową zmianę budżetu; radny Roman Marcol zapytał , 
czy pieniądze na Referat Oświaty zostają tu w Urzędzie Gminy ; skarbnik gminy potwierdziła 
,że tak ; Wójt Gminy stwierdziła ,że w Urzędzie Gminy możliwe są lokaty bankowe , w szkole 
są niemożliwe , skoro więc teraz nie trzeba przekazywać środków bo mają ,to można je 
zostawić i nimi rozsądnie rozporządzać ; radny  Roman Marcol  powiedział ,że na posiedzeniu 
Komisji Budżetowej powiedziano ,że zabraknie 23 tyś. w Urzędzie Gminy w tym roku , to z 
czego to chce w takim razie Urząd wziąć;  skarbnik gminy odpowiedziała ,że dokonano zmian 
w budżecie gminy , z rezerwy ogólnej  którą dysponuje Wójt Gminy ; Wójt Gminy wyjaśniła ,że 
plan na pensje w Urzędzie Gminy był robiony w 2006 roku , kwota 835 tyś. łącznie ,nie brano 
pod uwagę odpraw i jubileuszy , ilość 831 860 zł wystarczała , okazało się ,że potrzeba 
860 642 zł , więc brakowało 25 tyś. zł , powtarzam to ,ale nikt nie chciał mi  uwierzyć , już na 
początku roku pani Dziedzioch  poinformowała mnie ,że nie doszacowano  środków , może to 
była czysta pomyłka , w styczniu zakładano już uzupełnienie ;Przewodniczący RG stwierdził 
,że skoro dwie osoby się zwolniły ;Szostak i Kowol , to jak może brakować; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że musiała m.in. przez 3 miesiące opłacać skarbnika gminy , ale skoro nie 
zgłaszam na razie potrzeb finansowych to nie widzę powodu do dyskusji ; radna Ewelina 
Krakowczyk zapytała ,czy dyrektorkom nie zabraknie środków na płace ;Wójt Gminy 
odpowiedziała , że były 3 etaty w Referacie Oświaty ,teraz są 2 etaty , było 7 601 zł ,teraz 
potrzeba 5 800,- jest tu ewidentna oszczędność , na ostatnim posiedzeniu Komisji zarzucano 
,że tylko w Gminie Nędza tak zrobiono , jest 5 jednostek a tylko 2 główne księgowe , pytałam 
np. w Rudniku na 6 placówek są 2 etaty , w Krzanowicach na 4 placówki są 2 etaty , 
stwierdzono ,że Zespół to oszczędność , należało to konsultować z Komisją Oświaty – to np. 
w Lubomi na 6 placówek oświatowych w zespole jest dyrektor, kadrowa, główna księgowa , 
kierowca razem 6,5 etatu , w Lyskach też jest 6,5 etatu , w Kuźni R. na 9 placówek Zespół to 
7 etatów , w Kornowacu tylko 1,5 etatu ; co to znaczy konsultowanie ,tylko pierwszy statut 
nadaje Rada Gminy , zmiany są natomiast zatwierdzane przez Radę Pedagogiczną placówki , 
i takie zatwierdzenie było , nie miałam obowiązku konsultowania zmian , nie dotyczyło to 
poziomu kształcenia , sama widzę ewidentną oszczędność , na pytanie co zrobić gdy jedna 
zachoruje , to zwykłe gdybanie , zawsze będzie zastępstwo , są to nowe rzeczy , nowośćjest 
zawsze trudno przyjmowana ,ale te kobiety dają sobie świetnie radę , dyrektor żadnej 
placówki nie narzeka , ponadto dyrektor czuje ,że tą placówką rządzi ; radna Ewelina 
Krakowczyk stwierdziła ,że dyrektorzy ciułają pieniądze , skoro ich mają mało; radny Roman 
Marcol stwierdził ,że w planie wydatków kwota na wynagrodzenia to 1 130 000 zł – skarbnik 
potwierdziła ,że wymieniana wcześniej kwota to płace bez pochodnych , razem to będzie 
kwota wykazana w planie budżetowym ; radny Henryk Postawka powiedział ,że w Rybniku 
prowadzi się reformy , nie ma praktycznie szkoły bez księgowego , można dalej dyskutować , 
a tylko i wyłącznie zainteresowany będzie mógł coś o tym powiedzieć ,  np. klasy 22 osobowe 
, podzielić na grupy i już wszystkie koszty rosną; radny Edward Mietła stwierdził ,że ta 
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dyskusja nie ma sensu ,radni uciekli od projektu uchwały , wnioskuje ,aby dokonać 
szczegółowej analizy ; radny Alfred Depta powiedział ,że Komisja Rewizyjna miała 
posiedzenie 28 września , nie było nikogo z organu wykonawczego do dyskusji ,wykonanie 
jest złe , inwestycje na poziomie 6,75% to tragedia , może III kwartał poprawi wyniki , jest to 
lekceważenie Komisji , np. mam pytanie co ze studnią , plan 60 tyś. zł , co z wydajnością , 
mówiono że zamulona , a wystarczyło mniej , jak to jest  ; Wójt Gminy  powiedziała ,że 
wytłumaczy problem studni ,  wybudowano ją w sąsiedztwie pani Potyki , na takiej wyspie bez 
dojazdu ,teraz musimy jej ponownie zapłacić za fragment drogi dojazdowej , wykonać 
uzbrojenie ; na posiedzeniu Komisji nie byłam bo negocjowałam w wykonawcami ,zaś 
skarbnik gminy musiała ze względów osobistych wcześniej wyjść ; radny Henryk Postawka 
zapytał ,czy się przesłyszał , że inwestycje wykonano na poziomie 6,75 % ; Wójt Gminy 
odpowiedziała , że nie rozlicza się na początku czerwca z inwestycji ,  dopiero teraz są 
realizowane zadania :drogi ,chodnik w Górkach Śl. i Szymocicach , Wojewoda też już przelał 
środki , robiona jest modernizacja dróg dojazdowych do pól , termoizolacja budynków , wykup 
gruntów , SEKAP jest realizowany do końca roku , na OSP inwestycje też są robione , w tym 
tygodniu kończymy roboty w ZSG w kotłowni , będzie tego ok.14,6 % ; radny Alfred Depta 
stwierdził ,że mówi o sytuacji na dzień 28.09. – nikt tego nie wyjaśniał; skarbnik gminy 
powiedziała ,że nie lekceważy Komisji Budżetowej i przeprasza za nieobecność ; radny 
Gerard Pannek stwierdził ,że skoro mowa o melioracji w Ciechowicach to już mu się humor 
poprawił ; radny Krystian Placzek zapytał o naukę języka niemieckiego w Przedszkolu ; Wójt 
Gminy odpowiedziała ,że tam jest grupa i nauczyciel , są dyrektorzy obrotni ,niektórym zaś nie 
zależy , ręczę ,że pani Jordan jest osobą zapobiegliwą w tej sprawie , jeżeli w Łęgu by była 
taka potrzeba zgłoszona ,to ręczę jako Ślązaczka z krwi i kości , rodowodem niemieckim ,że 
też by się tam znalazły środki ; radny Krystian Placzek powiedział ,że nie przypomina sobie 
aby był taki problem;  obecna na sesji dyrektor Przedszkola w Nędzy mgr Alicja Jordan 
powiedziała m.in. jest zdziwiona , byłam ostatnią placówką gdzie nie było języka niemieckiego 
płatne to było zawsze z budżetu ,ile kosztuje , trzeba to organizacyjnie rozwiązać ; Komisja 
Budżetowa  w głosowaniu proponowanych zmian zajęła stanowisko – za 2 głosy ,wstrzymało 
się 3 głosy , projekt przeszedł ; Wójt Gminy powiedziała ,że ma takie osobiste pytanie do 
radnych z Komisji ,gdzie ,w którym miejscu radny się nie zgadza ze zmianami; radny Roman 
Marcol odpowiedział ,że akurat w tym projekcie nie ma uwag, ale nurtuje go inna kwestia 
,gdzie są te pieniądze z Urzędu ,dlaczego nie poszły za księgowymi ;skarbnik gminy 
potwierdziła ,że z lokaty może być zasilanie do placówek oświatowych  ;przewodniczący RG 
powiedział ,że widzi inne oszczędności np. kasa , kasjerka w Urzędzie , co dalej; radna 
Ewelina Krakowczyk zapytała ,czy na pewno musi Wójt wziąć te pieniądze z rezerwy; radca 
prawny powiedział ,że nie rozumie tej dyskusji , wynik głosowania Komisji Budżetowej był 
pozytywny; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XIII / 77/ 07  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok oddano  
7 głosów , nikt nie głosował przeciw, wstrzymało się od głosowania 6 głosów. 
 
 
5)  skarbnik gminy  potwierdziła ,że  ZW i UK w Nędzy kwotę 19 tyś. przeznaczy na remont szafy 
sterującej ; przewodniczący Komisji Budżetowej Roman Marcol stwierdził ,że opinia dotycząca 
proponowanych zmian w budżecie jest pozytywna; innych pytań nie zgłoszono. 

       
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XIII / 78 / 07  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok oddano 
13 głosów  (jednogłośnie ). 
 
 
6)  skarbnik gminy potwierdziła ,że proponowane zmiany dotyczą remontu dróg dojazdowych do pól , 
co podano w uzasadnieniu wniosku ; przewodniczący Komisji Budżetowej Roman Marcol stwierdził , 
że opinia Komisji dotycząca proponowanych zmian w budżecie jest pozytywna; innych pytań nie 
zgłoszono. 
 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XIII / 79 / 07  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok oddano 
13 głosów  (jednogłośnie ). 
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Ad. 6  
Radny Edward Mietła zadał pytanie dotyczące zadania Komisji Rewizyjnej ; jak wypadła kontrola 
wydatków na Festyn Majowy ; przewodniczący Komisji Rewizyjnej Alfred Depta poinformował ,że w 
czerwcu była kierownik Referatu Oświaty nie mogła przedstawić dokumentów , więc kontrolę 
przeprowadzono w sierpniu , przekazano do kontroli jedną fakturę na 20 tyś. zł , bo taka była 
wysokość dotacji na Festyn , wniosek okazał się bezzasadny , można powiedzieć ,że było to 
wystawienie Komisji „ na wiatr” ; radny Edward Mietła zapytał ,to od jakiej kwoty można kontrolować 
wydatki ;radny Alfred Depta odpowiedział ,że gdyby to było kilkanaście faktur to tak , sprawdziliśmy 
jedną ,prawidłowo wystawioną i opisaną . 
 
Radny Edward Mietła zadał pytanie Przewodniczącemu RG : co ze zmianami w Statucie Gminy  ; 
Przewodniczący RG odpowiedział ,że wystosował pismo do radcy prawnego z prośbą o wyrażenie 
opinii do dnia 15.06. , do tej pory nie otrzymał tej opinii; radca prawny przyznał ,że to jego wina , ze 
względu na to ,że ma dużo roboty ,   postara się  i rzecz wykończy w tym tygodniu , prosił o 
usprawiedliwienie.  
 
Radna Małgorzata Drożdż zapytała o oznakowanie ul. Rudzkiej , zgodnie z numerami domów , co 
umożliwi dojazd np. karetki ; Wójt Gminy potwierdziła ,że zna sprawę;  radny Henryk Postawka 
powiedział ,że w Szymocicach oznakowanie dróg jest już zadowalające, brakowało znaku ,były 
zardzewiałe, teraz jest dobrze; Wójt Gminy potwierdziła ,że ustawiono 3 znaki z numerami domów ; 
radna Małgorzata Drożdż powiedziała, że znaki ustawiono na ul. Leśnej , nie ul. Rudzkiej; radna 
Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że ul. Rudzka ma również odnogi tak jak ul. Leśna ; radna 
Małgorzata Drożdż zgłosiła wniosek w imieniu Koła Gospodyń Wiejskich w Górkach Śl. które 
potrzebują pomocy finansowej na zakup wianków do strojów ludowych ; Wójt Gminy poprosiła o 
podanie orientacyjnej kwoty , wtedy sprawę rozpatrzy;  radna Małgorzata Drożdż poinformowała ,że 
na zebraniu Rady Sołeckiej omawiano zagospodarowanie tzw. skweru lipowego naprzeciw kaplicy , 
jest możliwość wykonania przez rzeźbiarza Czogałę  figurki, aby ją tam ustawić ; sprawa będzie 
jeszcze omawiana. 
 
Radna Ewelina Krakowczyk podziękowała za pismo informujące o naprawie nawierzchni drogi 
dojazdowej do centrum Nędzy ; Wójt Gminy stwierdziła, że pomimo iż droga ma służyć nam 
wszystkim  nie możemy tego zrobić , bo droga ta należy do Nadleśnictwa , ale dziury załatano; radna 
Ewelina Krakowczyk zgłosiła wniosek o zakup pralki dla LKS w Górkach Śl. , klub nie ma czym prać ; 
trzeci wniosek dotyczy wyjaśnienia sprawy przekazania działki na cmentarz w Szymocicach; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że jest to długotrwała procedura i potrzebuje czasu . 
 
Radny Alfred Depta powiedział ,że na Zebraniu Wiejskim w Zawadzie Ks. kolejny raz poruszano 
sprawę dróg dojazdowych do Łężczoka , dzierżawca pól Smotrycki orze po prostu po drogach ;Wójt 
Gminy odpowiedziała ,że niektórych z tych dróg nie ma na żadnej mapie , dokładne sprawdzenie map 
zleciła już pani Marcol , ale sama rozmowa z dzierżawcą jest bardzo trudna; radny Alfred Depta 
stwierdził ,że w razie pożaru nikt nie dojedzie do Łężczoka . 
 
Radny Edward Mietła powiedział ,że na wniosek o zakup pralki dla klubu ostro protestuje , ironizował , 
czy szczoteczki do zębów też kupimy , niech każdy pierze stroje sam , ja od syna piorę koszulki , jeżeli 
klub ma pieniądze ,niech sobie kupuje ; radny Gerard Przybyła odpowiedział ,że w Nędzy mają pralkę 
, ale jest to taki koncert życzeń ,gdyby kluby miały dotacje to na pewno same by sobie to kupowały. 
 
Radny Gerard Przybyła zapytał ,kto jest użytkownikiem sali OSP na ul. Strażackiej  w Nędzy , jest tam 
ogromny problem z zorganizowaniem jakiejkolwiek imprezy ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że odkąd 
pamięta sala ta należała do emerytów , teraz w umowie jest wyraźny zapis , że strażacy i inni mogą 
tam urządzać imprezy ,ale zgodnie z harmonogramem który prowadzi pani Sobeczko , innych 
problemów ta kobieta nie może stwarzać , trzeba tylko negocjować , radny Gerard Przybyła stwierdził 
,że strażacy mieli wynajętą salę DFK ; radny Joachim Halfar potwierdził ,że w tym czasie sala była 
zajęta; radny Gerard Przybyła powiedział ,że sala ma służyć mieszkańcom ; radny Roman Marcol 
powiedział ,że gdy chciał pożyczyć ławki ,też ich nie dostał ; radny Gerard Przybyła stwierdził ,że w 
czasie wizyty Komisji Oświaty na sali w Lubomi  okazało się ,że jest tam robione coś wspaniałego , 
nasz GOSiR też mógłby  ożyć ,aby służył młodzieży , należałoby w budżecie Gminy na przyszły rok 
coś już na ten cel  uwzględnić; Wójt Gminy potwierdziła ,że system samego ogrzewania budynku jest 
bardzo drogi , ale tam już jest tenis ,działają siatkarze, budynek już ożył. 
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Radny Henryk Postawka zadał kilka pytań : po pierwsze  co z chodnikiem w Szymocicach- Wójt 
Gminy odpowiedziała ,że w piątek zadanie zostaje przekazane do realizacji; po drugie- jest to pytanie 
właściwie do GK RPA , w zeszłym roku klub w Górkach miał obiecane 1 tyś. jak to wyciągnąć dla nich 
, wiadomo ,że szkolimy  tam młodzież – przewodniczący GK RPA Gerard Przybyła odpowiedział , że 
nie wie co było w roku ubiegłym ,proszę przedłożyć program ,to wtedy na posiedzeniu Komisji będzie 
on rozpatrywany; po trzecie  -co z wycinką drzew na boisku –Wójt Gminy odpowiedziała ,że musi to 
zrobić Powiat , drzewa są już zaznaczone , ale z wykonaniem  się zwleka; po czwarte –miał być 
wykonany korytarz w świetlicy ,aby wstawić tam komputery –Przewodniczący RG stwierdził, że radny 
wykracza poza kompetencje , to zadanie biblioteki ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że ogrzewanie 
elektryczne świetlicy jest drogie , ale kotłownia węglowa jest dobrym stanie ,wiec kupi się dla świetlicy 
opał , ponadto żaluzja będzie przekazana z Urzędu , po wykonaniu drzwi do pomieszczenia po 
SEKAP , potem tam się wstawi komputer.  
 
Dyrektor  Przedszkola poinformowała ,że na stronach internetowych można znaleźć oferty „oddam za 
darmo” – może tam ktoś oddałby pralkę dla Klubu , warto spróbować i poszukać; zaś problem z 
wynajmem Sali w Nędzy  dotknął też Przedszkola , nawet Dzień Matki organizowaliśmy w Sali DFK. 
 
Radny Krystian Placzek zapytał ,ile pieniędzy Gmina dostała z tytułu kar umownych , czy ktoś to 
nadzoruje z Urzędu , nie może być tak ,że ktoś coś tam odmalował ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że  
wykonawca robi roboty solidnie, przesunięto terminy o kilka dni ,ze względu na deszcze ; radny 
Edward Mietła wnioskuje sporządzenie informacji dotyczącej ściągalności opłat i podatków w Gminie 
Wójt Gminy potwierdziła ,że największe wpływy są z tytułu opłaty eksploatacyjnej ,ale skarbnik gminy 
taką informację szczegółową przygotuje. 
 
Radny Krystian Placzek zwrócił się z pytaniem do Zastępcy Wójta inż. Antoniego Wawrzynka – co z 
wnioskiem Rad Sołeckich dotyczącym dodatkowych lamp oświetleniowych – Wójt Gminy 
odpowiedziała , że wniosek został zaakceptowany ,ale jest kwestia tego ,że Firma nie chce tego brać; 
Zastępca Wójta powiedział ,że Firma zobowiązała się do poprawienia oświetlenia ulicznego ,ale nie 
możemy wieszać lamp na cudze słupy i tu jest ta pułapka ; rozmowy w tym temacie trwały bardzo 
długo , obiecano ,że zostanie to wykonane w 2008 roku ,jest Program Poprawy Efektywności ,koszt to 
ok.35 tyś. zł  na ok.38 lamp , będziemy związani umową z tytułu większego zużycia energii , w tym 
roku na pewno już nie będzie lamp , będzie to I kwartał ,albo I półrocze 2008r. 
 
Radny Gerard Pannek zgłasza następujące wnioski: pierwszy  dotyczy oświetlenia ulicznego i 
regulowania czasu pracy zegara włączającego oświetlenie wieczorem –trzeba poprawić czas na ul. 
Kuźnickiej ;  drugi dotyczy działki nr 475 –jest to nieużytek ,rów , ok.3 ary , ktoś to chce wykupić jako 
dojazd do działki ;  Wójt Gminy odpowiedziała ,że należy wystąpić z pismem ,które następnie będzie 
rozpatrzone; trzeci dotyczy szybkości na remontowanym odcinku drogi ul. Powstańców , wystarczy 
kilka kontroli drogówki . 
 
Radny Krystian Okręt zapytał radcę prawnego o rozstrzygnięcie , czy w świetle praw konstytucyjnych 
kierownik może nakazać pracownikowi ,aby przed przekazaniem jakichkolwiek informacji na zewnątrz 
było to uzgadniane ; Wójt Gminy powiedziała ,że jeżeli to wystosował ktoś z przełożonych w Gminie , 
to jest to skandal . 
 
Radna Małgorzata Drożdż zapytała ,jak wygląda sprawa  usunięcia słupa na ul. Brzozowej ;Wójt 
Gminy potwierdziła ,że były z tym pewne problemy ,długo to trwało ,ale będzie to załatwione 
pozytywnie. 
 
Radny Roman Marcol powiedział ,że skoro zostało z dróg kilka tysięcy to co z wnioskiem 
mieszkańców  ul. Borowiec dotyczącym położenia „spowalniacza ‘” ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że 
będzie załatwiony pozytywnie. 
 
Przewodniczący RG stwierdził ,że radni mieli okazję do zapoznania się treścią pism:  

1) Przedszkole w Nędzy – zwiększenie planu finansowego  ; 
2) Zespół Szkolno-Przedszkolny w Górkach Śl. -  pomieszczenia zastępcze do nauki; 
3) Przewodniczący RG – pismo dot. kanalizacji Gminy – do odpowiedzi udzielonej mi przez 

organ wykonawczy nie roszczę żadnych uwag ; 
4) GBP w Nędzy – zwiększenie dotacji budżetowej na 2007 rok; 
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5) RAPORT z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nędza na lata 2004- 2015”  
za  lata 2004-2006 . 

Radny Edward Mietła stwierdził ,że jest to „arcyciekawy dokument” , gdzie zakłada się np. dane przy 
liczbie osób „O” , Wójt Gminy odpowiedziała ,że brak jest informacji zwrotnej z Powiatu ,a taki 
dokument Gmina musi posiadać; radny Gerard Pannek zwrócił uwagę na błędy czeskie , 
nieprawdziwe już dane dotyczące kanalizacji itp.  
 
 
     6)  RIO Katowice-  opinie dot. informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze   
                                  2007r  i o możliwości spłaty przez Gminę Nędza pożyczki z WFOŚiGW . 
 
 
Przewodniczący RG odczytał treść pism ,które wpłynęły do Rady Gminy już po wysłaniu materiałów 
na sesję  dotyczące  :odstąpienia od naliczania podatku od nieruchomości w części dotyczącej 
gruntów i budynków pod działalność gospodarczą w okresie jesienno –zimowym (października 2007-
marzec 2008).; pisma dotyczyły Ośrodka w Szymocicach – wnioskodawcy to Jolanta Makulik i Brax-
ton Jolanta i Roman Makulik sp. jawna  ;radny Edward Mietła powiedział ,że po pierwsze należy 
sprawdzić z kim spisano pierwszą umowę , czy umowa ta dopuszcza działalność osób trzecich; radca 
prawny powiedział ,że uwaga radnego jest trafna ,nie ma pojęcia o co chodzi w tym piśmie , nie ma 
takiego prawnego pojęcia „nie naliczanie podatku” kilka lat wstecz było „zaniechanie” ,ale też już nie 
obowiązuje , można mówić o umorzeniu ,ale to dotyczy zaległości , można rozłożyć należności na raty 
i to należy tylko i wyłącznie do organu podatkowego- wójta gminy , co do ustalenia właściwego 
podmiotu ,od kilku  miesięcy usiłuję dotrzeć do odpowiednich dokumentów ,umów , panuje tu pewien 
nieporządek-firma BRAXTON, Firma Makulik ,nie wiemy co to jest ;Wójt Gminy powiedziała ,że wina 
leży po stronie Urzędu a problem to w jaki sposób Gmina zobowiązała go  do realizacji umowy  , ma 
się to nijak do tego co robi pan Makulik , sprzedanie tego nie jest możliwe , pan Makulik oświadczył 
,że nie została mu przekazana ta informacja na samym początku , my sprzedamy coś, czego 
sprzedać nie możemy, pewne rzeczy trzeba odkręcać , otrzymanie od Skarbu Państwa to tak jak z 
dotację ,na konkretny cel ;radna Ewelina Krakowczyk zapytała ,więc na co była ta umowa przekazania 
; radca prawny odpowiedział  ,że problem dotyczy komunalizacji z 1991 roku- na cele rekreacji wśród 
dzieci i młodzieży  ,Wojewoda w trybie tym przekazał Gminie nieodpłatnie  nieruchomość i wyraźnie 
napisał w decyzji uzasadnienie ; Wójt Gminy powiedziała ,że zapisano ,nie na działalność komercyjną, 
oraz działalność prowadzoną przez Gminę , ja naprawdę chcę to sprzedać , mam świadomość tego 
jakie tam są nakłady ,ale nie mam zamiaru włóczyć się pod sądach; radny Edward Mietła wnioskuje 
,aby przygotować radnym informację ; radca prawny powiedział ,że ponadto nieruchomość ta jest 
sztucznie podzielona , w umowie dzierżawy jest wpisana klauzula ,że dzierżawcy służy prawo 
pierwokupu , a zgodnie z przepisami takie prawo mu nie służy , ustawa tego nie przewiduje , jest 
przetarg, ta uchwała jest martwa , a sprawa jest bardzo skomplikowana , nie rozumiem także sposobu 
myślenia tych ludzi ; radny Edward Mietła powiedział ,że taka jest wiedza prawnicza . 
 
Przewodniczący RG odczytał treść pisma Franciszka Marcola skierowanego do wiadomości Rady 
Gminy ; Wójt Gminy stwierdziła ,że trzeba wyjaśnić niektóre rzeczy ,było tak : 19.09. Prezes LKS 
Zawada Kś. poinformował mnie , że grają z drużyną Jedłowniki ,wiedząc w czym rzecz wyraziłam 
zgodę ,aby nasz „ busik” zawiózł tam zawodników ,jednak w sobotę nasz etatowy kierowca już był 
zaangażowany w przewóz rodziny z Kazachstanu do Bytomia , gdzie oni uczą się języka polskiego , 
więc trudno od niego wymagać pracy przez 7 dni w tygodniu , oni mają kierowcę z uprawnieniami , 
kierowca ponosi odpowiedzialność za mechaniczne uszkodzenia, wypisaną miał kartę drogową , 
odpisano stan licznika , w niedzielę pojechali ,wrócili ,klucze zostały przekazane ; pan Białek był 
kierowcą , jest to ich zawodnik , co więc się stało , może faktycznie pan Pchałek wyszedł z butelką 
piwa , powtórzę to co mi mówiono – najpierw były wrzaski –moje auto , … potem pijany pan Marcol 
zaczął filmować , wywiązała się pyskówka i stąd cała afera.; powtarzam ,nie użyłam auta dla celów 
prywatnych , auto zostało użyczone Klubowi ,tak było zawsze , proszę mi powiedzieć gdzie zrobiłam 
źle; radny Gerard Przybyła powiedział, że nie może się zgodzić z twierdzeniem ,że tak było zawsze , 
to jest cieszące ,ale negatywnie; Wójt Gminy powiedziała, ja nie wpadam w tę obsesję , moje zdrowie 
psychiczne jest dobre, ja odpiszę na to pismo , będzie to załatwione ,zachowam również ten film , 
przecież kierowca nie odwoził pijanej Wójt Gminy Iskały , wysiadał Pchałek . 
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Sołtys wsi Szymocice Karol Kalemba prosił ,aby rozwiązać problem Internetu , ze względu na koszty 
,czy Gmina nie mogłaby pomóc w lepszym dostępie; Wójt Gminy odpowiedziała ,że zajmie się tym , 
były już prowadzone rozmowy , TP SA  twierdzi ,że trzeba zapłacić za łącza ;radny Henryk Postawka 
potwierdził ,że były zbierane podpisy . 
 
Przewodniczący RG odczytał treść informacji dotyczącej analizy oświadczeń majątkowych dokonanej 
przez Wójta Gminy w stosunku do kierowników jednostek organizacyjnych oraz Przewodniczącego 
RG w stosunku do radnych . 
 
Radny Edward Mietła powiedział ,że w związku z tym ,że zbliża się termin prac nad Budżetem Gminy 
na 2008 rok ,jest taka tendencja ,że przyjmujemy zamówienia , wnioskuje aby Komisja Rewizyjna  
przeprowadziła kontrolę wydatków w ZWiUK i GBP , dotyczące tylko środków z budżetu, widzę taką 
potrzebę . 
 
Przewodniczący RG powiedział ,że w takim razie Komisja Rewizyjna ma co robić na najbliższe 3 lata; 
Wójt Gminy powiedziała ,że prowadzona jest kontrola wewnętrzna ,sporządzonych było 9 protokołów 
;radny Edward Mietła  zapytał ,dlaczego dla Przedszkola nie jest przygotowany pełny wniosek o 
dofinansowanie; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,że kontrole były robione; radny Alfred Depta 
potwierdził ,że Komisja Rewizyjna pracuje zgodnie z planem pracy , w terminie do 15.11. ma być 
przygotowany budżet ; radny Edward Mietła powiedział ,że skoro pani Wójt posiada dokumentację z 
kontroli , niech ją przekaże Komisji do zaopiniowania , a potem opinia ta zostanie przekazana Radzie; 
radny Alfred Depta powiedział, że są zalecenia RIO ,aby z protokołami z kontroli wewnętrznej 
zapoznać się w marcu ,przy absolutorium ,byłoby to dublowanie sprawy , protokoły na pewno będą 
brane pod uwagę. 
 
Radny Edward Mietła zapytał radcę prawnego ,czy w świetle przepisów ustawy o samorządzie 
gminnym funkcje kontrolne wyłączone są w stosunku do radnego ,czy ja jako radny mogę wystąpić z 
kontrolą; radca prawny odpowiedział ,że rozumie intencję radnego ,odczytał treść art.18a ustawy ; 
radny Edward Mietła powiedział ,że ma rozumieć ,że ustawa wyłącza indywidualną kontrolę radnego 
;radca prawny potwierdził ,że sam radny nie może kontrolować , radny Edward Mietła powiedział to w 
takim razie podstawowy obowiązek radnego kontrola nie może być realizowany; radca prawny 
odpowiedział ,skoro był wniosek do należy go przegłosować; radny Edward Mietła odpowiedział ,że 
skoro Rada nie widzi takiej potrzeby to trudno; radny Krystian Okręt powiedział ,że Komisja 
Budżetowa może zrobić kontrolę ; radny Edward Mietła powiedział ,że Komisja nie ma uprawnień 
kontrolnych ;radca prawny odpowiedział ,że inne Komisje też mają uprawnienia kontrolne , powtarzam 
też ,że Komisja Rewizyjna powinna mieć absolutnie reprezentację klubową , nie wnikam  teraz w to , 
ale ta kwestia powinna być uregulowana ; radna Renata Bienia powiedziała ,że skoro jest wniosek 
formalny to przegłosujmy go ;Przewodniczący RG stwierdził ,że do 15.11. sprawa jest niemożliwa do 
przeprowadzenia, ze względu na zakres ,jest plan pracy ,są kontrole roczne ;Wójt Gminy powiedziała 
,że coś jest nie w porządku ,ktoś się tu czegoś boi, materiały są do wglądu ,te z kontroli wewnętrznej ; 
radny Alfred Depta proponuje uzupełnić  dokumentację , skoro są podejrzenia to wykaże to kontrola 
wewnętrzna;  Wójt Gminy powiedziała ,że protokoły to 2 kartki formatu A 4 ; radny Alfred Depta 
powiedział ,że jest tu inny podtekst , inna sprawa;  radny Gerard Przybyła zwrócił się z apelem do 
radnych ,aby zaczęli współpracować , rozmawiać , nie szukać dziury w całym. 
 
Wójt Gminy  powiedziała ,że mam takie prywatne spostrzeżenia z Lubomi, Komisja Oświaty ,ja i inni 
mieliśmy zwiedzać sale i boisko , a było pijaństwo i to na terenie szkoły ,uważam to za absolutny 
skandal , ja stamtąd po prostu uciekłam , można być niezadowolony , nie lubić  kogoś ,  byli tam i pani 
Krakowczyk i pan Marcol , ale ironiczne naśmiewanie się ze mnie to skandal, w I turze mnie wybrano , 
większość ludzi to zaakceptowała , my jesteśmy przedstawicielami Gminy , powtarzam to było 
pijaństwo i uczestniczyli w tym nasi radni , totalny skandal , nie obchodzi mnie kto w tym uczestniczył 
ze strony Lubomi.; Przewodniczący RG powiedział ,że mam rozumieć ,że dostaliśmy kolejne 
„czerwone kartki” ; Wójt Gminy powiedziała ,że czułam się tam tak upokorzona ,jak nigdy; 
Przewodniczący RG powiedział ,że tam inwestycje to 2 mln zł ,;Wójt Gminy odpowiedziała , czyli 
rozumiem, że było tam bardzo dobrze i  nikt nie widzi w tym nic złego , ja powiedziałam swoje 
prywatne zdanie. 
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Przewodniczący RG powiedział ,że zgłasza wniosek do Komisji Rewizyjnej  dotyczący zatrudnionych 
pań Krauze i Dunkel , w związku z art..36 i 52 ustawy o ochronie danych osobowych , czy mogły 
obserwować listy płac , chodzi o dane osobowe pracowników; Wójt Gminy powiedziała ,że panie 
księgowe wygrały konkurs , od 1.09 są zatrudnione, chciałam ,żeby te kobiety popatrzyły jak 
prawidłowo ma to wyglądać , była umowa zlecenie za miesiąc sierpień; Przewodniczący RG polecił 
zapisać w Protokole wypowiedź pani Wójt Gminy”  panie były zatrudnione w Urzędzie Gminy w 
miesiącu sierpniu na umowę zlecenie „ ; Wójt Gminy powiedziała ,że był to okres przejściowy , 
wymagał tego , była pani księgowa przekazywała zadania ; Przewodniczący RG powiedział jak ma się 
tutaj poświadczenie nieprawdy , zwrócił się z tym pytaniem do mecenasa; skarbnik gminy powiedziała 
,że musiałaby sprawdzić kiedy były zawarte te umowy ; Przewodniczący RG powiedział ,że to należy 
przygotować na następną sesję; 
 
Radny Gerard Przybyła powiedział ,że należy tu zaznaczyć ,że nie wszyscy skorzystali z gościnności 
Wójta Gminy Lubomia ; Wójt Gminy zapytała Przewodniczącego RG , czy Pan uważa ,że jeżeli coś 
ma ułatwić pracę to to jest złe ; Przewodniczący RG odpowiedział ,że chodzi mu konkretnie o ochronę 
danych osobowych.  
 
 
 
Po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad i nie ma więcej pytań i wniosków Przewodniczący 
RG zamknął sesję Rady Gminy w dniu 1 października 2007 roku godz. 19.21. 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała  K.Tront 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 


